
Protokół Nr XVII/13 

 

z obrad XVII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 21 lutego 2013 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych.  

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

 

1) Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

2) Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy 

3) Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 

4) Jolanta Januszewska  Kierownik GOPS 

5) Monika Falkowska  p.o. Kierownika Referatu RŚ 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XVII sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XVII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu gminy oraz na 

podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i podejmowania 

uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie 

poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na sesję, w tym proponowany 

porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek  

do porządku.  

   Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął do niego wniosek Wójta Gminy o ujęcie w 

porządku dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2013-2016. W uzasadnieniu poinformował, że godnie z rozporządzeniem 

Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki 

samorządu terytorialnego i wytycznymi w nim zawartymi odnośnie nowego wzoru załączników: 



Wieloletniej Prognozy Finansowej i Wykazu przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

rady gmin w terminie do 31 marca 2013r. zobowiązane są do opracowania załączników do 

Wieloletnich Prognoz Finansowych według nowych wzorów. 

W związku z tym, że kolejna sesja rady gminy może odbyć się po 31 marca 2013r. wnioskuje się  

ujęcie w porządku XVII sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-2016 zgodnie z nowymi wzorami. 

   Następnie Przewodniczący Rady Gminy w imieniu grupy radnych w liczbie 6-ciu zgłosił wniosek 

o wprowadzenie do porządku sesji projektu Stanowiska Rady Gminy Brańsk w sprawie złożenia 

wniosku do Zarządu Województwa Podlaskiego o przyznanie Odznaki Honorowej Województwa 

Podlaskiego Panu Krzysztofowi Jaworowskiemu – Wójtowi Gminy Brańsk. 

   Wobec braku uwag do wniosków i innych propozycji zmian w porządku obrad, Przewodniczący 

Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez Wójta Gminy proponując ujęcie 

projektu uchwały w pkt. 18 porządku sesji. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zmianę do porządku sesji przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie nad wnioskiem złożonym przez grupę radnych. Rada Gminy głosami 15-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 zmianę do porządku sesji przyjęła, proponując ujęcie projektu 

stanowiska w pkt. 19 porządku sesji.  Po przyjęciu zmian do porządku sesji Przewodniczący Rady 

odczytał porządek obrad łącznie z przyjętymi zmianami w brzmieniu:     

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie określenia zasad i   trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z   mieszkańcami Gminy Brańsk. 

6. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego na rok 2014 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim. 

7. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Brańsku. 

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie utworzenia poza sferą użyteczności publicznej 

jednoosobowej spółki z o.o. gminy Brańsk. 

9. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2013”. 

10. Podjęcie uchwały Rady Gminy zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk. 

11.  Podjęcie uchwały Rady Gminy zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków.  

12. Podjęcie uchwały Rady Gminy o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 

13. Podjęcie uchwały Rady Gminy zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty targowej. 

14. Podjęcie uchwały Rady Gminy zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów na 

2013 rok. 

15. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

16. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Brańsk. 

17. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Brańsk. 

18. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2013-2016, 

19. Podjęcie stanowiska Rady Gminy Brańsk w sprawie złożenia wniosku do Zarządu 

Województwa Podlaskiego o przyznanie Odznaki Honorowej Województwa Podlaskiego Panu 

Krzysztofowi Jaworowskiemu – Wójtowi Gminy Brańsk. 



20. Przedłożenie Raportu Okresowego z Realizacji Programu Usuwania Azbestu i Wyrobów 

Zawierających Azbest z Terenu Gminy Brańsk za lata 2011-2012. 

21. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk za 2012 

rok. 

22. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2012 rok. 

23. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

2012roku. 

24. Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego. 

25. Przedstawienie sprawozdania realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2012. 

26. Przedstawienie sprawozdania z wykonania w roku 2012 Uchwały Nr XXIV/202/2010 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

27. Przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał Rady Gminy Brańsk za II półrocze 2012 roku. 

28. Interpelacje i wnioski radnych. 

29. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

30. Sprawy różne. 

31. Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XVI sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XVI sesji Rady Gminy Brańsk - bez odczytywania.  

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja stanowi załącznik do 

protokołu/.  

     

   Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu, która przedstawiła pozytywną Opinię w 

sprawie projektów uchwał przygotowanych pod obrady XVII sesji. (Opinia stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

Ad.5 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i   trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z   mieszkańcami Gminy Brańsk.  

   Sekretarz Gminy Pan Wojciech Łukasz Jakubowski poinformował, że ustawa o samorządzie 

gminnym mówi, iż w sprawach przewidzianych ustawami i w sprawach ważnych dla gminy, mogą 

być przeprowadzane konsultacje społeczne z mieszkańcami gminy a zasady i tryb konsultacji ustala 

Rada Gminy w formie uchwały. Dotychczas nie mięliśmy podjętej takiej uchwały, więc należy ją 

podjąć aby były określone zasady przeprowadzania tych konsultacji.   Następnie Sekretarz Gminy 

przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad i   trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z   mieszkańcami Gminy Brańsk. 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/145/13 w 

sprawie określenia zasad i   trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z   mieszkańcami 

Gminy Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  



Ad.6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego na rok 2014 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim 

   Sekretarz Gminy Pan Wojciech Łukasz Jakubowski poinformował, że ustawa o funduszu 

sołeckim stanowi, że rada gminy, co rocznie do 31 marca musi podjąć uchwałę o wyodrębnieniu 

lub nie wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na kolejny rok. W 

poniedziałek 18 lutego br odbyło się spotkanie sołtysów z wójtem gminy na którym była poruszana 

sprawa funduszu sołeckiego. Na 39 sołtysów obecnych na naradzie, 38 głosowało za nie 

wyodrębnianiem funduszu na 2014 rok, 1 sołtys wstrzymał się od głosu. Propozycja wójta po 

konsultacjach z sołtysami jest taka, aby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego na 2014 rok. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który przypomniał, że mieszkańcy gminy mogą korzystać z inicjatywy 

lokalnej, która w pewien sposób jest może lepszą formą dofinansowania inicjatyw społecznych niż 

fundusz sołecki, ponieważ z sołtysem ktoś może się nie zgadzać, nie lubić, natomiast grupa 

mieszkańców może podjąć inicjatywę poza sołtysem i coś dobrego, jakiś ciekawy projekt 

zrealizować dla dobra mieszkańców, tym bardziej, że sołtysi i radni tego funduszu nie chcą.   

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/146/13 w 

sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2014 zgodnego z 

zapisami ustawy o funduszu sołeckim /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Brańsku 

   Kierownik GOPS Pani Jolanta Januszewska poinformowała, że wszedł w życie przepis mówiący 

o tym, że jeżeli uchwała stanowiąca prawo miejscowe była nowelizowana, to w ciągu 12 miesięcy 

należy ogłosić jej tekst jednolity. W związku z tym, iż statut GOPS był trzykrotnie zmieniany 

postanowiono wydać nowy akt zawierający zmiany jak i wprowadzający nowe zadanie o 

wspieraniu rodziny  i systemie pieczy zastępczej.  

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 14 radnych ( nieobecny na sali obrad radny Dołubizno). Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/147/13 w sprawie 

uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/.  

 

Ad.8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia poza sferą użyteczności 

publicznej jednoosobowej spółki z o.o. gminy Brańsk. 

Wójt Gminy Pan Krzysztof Jaworowski poinformował, - „przyszedł taki czas, że gmina nie może 

świadczyć usług mieszkańcom sprzętem należącym do gminy. Tak samo nie może mieć wydanej 

koncesji na prowadzenie żwirowni. Do tej pory, gdy był Zakład Komunalny miał koncesję na 

żwirownię, miał samochody i gmina mogła wozić żwir na drogi ale z tego tytułu nie były 

odprowadzane podatki. Państwo szukając wszędzie pieniędzy tak zmieniło przepisy, że teraz  gmina 

nie może mieć koncesji na pobór żwiru. W związku z tym trzeba założyć spółkę, która będzie dla 

gminy sprzedawać żwir i odprowadzać podatek do Urzędu Skarbowego. Jest możliwość natomiast 

powołania jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, której przekażemy żwirownię, 

i która wyrobi koncesję, będzie wydobywała, żwir a dla gminy wystawi fakturę. Może w 

przyszłości przekażemy spółce również i autobusy, sprzęt ciężarowy, aby ludzie mogli wypożyczać 

np. na wesela lub jakiś inny sprzęt którym mogłyby być świadczone usługi dla mieszkańców 

gminy. Uważamy, że wyjście z każdej sytuacji trzeba znaleźć, z tej też i powołać spółkę 

jednoosobową. Spółka powinna powstać w ciągu 6 miesięcy od podjęcia uchwały”. 

   Następnie Wójt odczytał projekt uchwały zwrócił uwagę, na zapis w uchwale, że kapitał 

zakładowy Spółki wynosi  114.000tys. zł, ponieważ tyle warta jest gminna żwirownia. Wójt 

zaproponował, aby w § 1 uchwały, zmienić nazwę spółki na następującą „ Przedsiębiorstwo 

Komunalne - Żwirownia" Spółka z o.o. gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy” ponieważ dopuszcza 

się możliwość prowadzenia przez Spółkę usług transportowych i budowlanych. 



Radny Pan Jan Żochowski zapytał, czy prywatnie będzie można w Spółce kupić żwir? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, mówiąc że prywatnie będzie można kupić ponieważ Spółka 

wystawi fakturę. 

Przewodniczący Rady zapytał czy nie można byłoby zrobić tak, aby Spółka zakupiła ciągnik, 

wówczas będzie można odzyskać podatek VAT? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc -  „majątek Spółce gmina musi przekazać notarialnie gdy 

przekaże ciągnik, czy gdyby spółka kupowała ciągnik to bez podatku gmina nie będzie mogła z 

niego korzystać w tym i kosić poboczy czy rowów a głownie do tych celów zakup ciągnika jest 

planowany. Widzicie Państwo, że szukamy najlepszych rozwiązań, dla gminy żwirownia jest 

potrzebna i na dzisiaj nie ma innego rozwiązania, natomiast czas pokaże jak to będzie dalej 

funkcjonowało”.  

Wobec braku dalszej dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie poprawki do uchwały 

dotyczącej zmiany nazwy spółki. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

poprawkę przyjęła.  Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

łącznie z przyjętą poprawką.  Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

podjęła Uchwałę Nr XVII/148/13 w sprawie utworzenia poza sferą użyteczności publicznej 

jednoosobowej spółki z o.o. gminy Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 

2013”. 

   Pani Monika Falkowska p.o.Kier. Ref. RŚ przedstawiła projekt uchwały. Następnie Wójt Gminy 

powiedział – „ problem z bezpańskimi psami robi się bardzo duży, była na ten temat również 

dyskusja na naradzie sołtysów. Obawiam się, że może dojść do tego, że podatki z danej wsi a może 

nawet i więcej pójdą na wyłapywanie psów ( nie na drogi, na oświetlenie, nie na dowożenie dzieci, 

nie na inne potrzeby tylko na wyłapywanie psów). Psów przybywa - rozmnażają się w szybkim 

tempie, natomiast zagrożenie jest duże dla dzieci, dla innych zwierząt – np. bydła. Czy ktoś z 

decydentów zmądrzeje i wyda stosowne przepisy, nie wiem? Moim zdaniem trzeba odławiać, 

trzeba usypiać mioty, jeżeli stanowią zagrożenie, ale to powinno odbywać się na normalnych 

zasadach. Widzimy nieraz, że człowiek nie jest otoczony taką troską jak psy. Jestem przyjacielem 

zwierząt, nie jestem za tym, aby cierpienie wyrządzać, ale nie może być tak (rozmawiałem z Panią 

Wójt z Bielska, że w ubiegłym roku wydała 100tys. na wyłapywanie psów). Każdy się boi, jeżeli 

ktoś z mieszkańców dzwoni i mówi, że pies stanowi zagrożenie, to nie ma innego wyjścia trzeba 

odłowić i szukać gdzie najtaniej, do jakiego schroniska go przekazać. Także Państwo musicie 

wiedzieć, że za wszystko płacimy naszymi gminnymi pieniędzmi a jest mniej wówczas na remonty, 

naprawy, oświetlenie itp.”  

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/149/13 w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2013”. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.10 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk. 

   Pani Monika Falkowska p.o.Kier. Ref. RŚ przedstawiła projekt uchwały. W uzasadnieniu 

poinformowała, że podczas rozmowy telefonicznej z pracownikiem Wydziału Nadzoru i Kontroli 

Podlaskiego Urzędu Wojewodzkiego w Białymstoku ustalono, że w Uchwale Nr XV/125/12 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 30 listopada 2012 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Brańsk należy wprowadzić następujące zmiany:  

w § 5 ust. 1 skreślić pkt. 4 w brzmieniu: „usuwania sopli i nawisów śniegu z dachu stwarzających 

zagrożenie dla przechodniów”. 

w § 5 ust. 9 po kropce dodać zdanie: Właściciele nieruchomości mają obowiazek przyłączenia 

nieruchomości do istniejacej sieci kanalizacyjnej; w przypadku, gdy budowa sieci kanalizacyjnej 



jest technicznie lub ekonomicznie nieuzasadniona, wyposażenia nieruchomości w zbiornik 

bezodpływowy nieczystości ciekłych lub przydomową oczyszczalnię ścieków bytowych. „ 

Przyłączenie się do sieci kanalizacyjnej nie jest obowiązkowe, jeżeli na nieruchomości znajduje 

się przydomowa oczyszczalnia ścieków spełniająca wymagania określone w przepisach 

odrębnych”. 

w §11 skreślić ust. 2.:  

„Zabrania się: 

1) wprowadzania psów na teren zbiorników wodnych, placów zabaw i piaskownic dla dzieci; 

2) wprowadzania psów do placówek handlowych, gastronomicznych i innych obiektów użytku 

publicznego jeżeli wynika to z oznakowania tych obiektów i placówek”. 

Pozostale zapisy w w/w uchwale pozostawić bez zmian. 

 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/150/13 zmieniającą 

uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Brańsk./uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.11 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  

Pani Monika Falkowska p.o.Kier. Ref. RŚ przedstawiła projekt uchwały. W uzasadnieniu 

poinformowała, że Podczas rozmowy telefonicznej z pracownikiem Wydziału Nadzoru i Kontroli 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku ustalono, że w Uchwale Nr XVI/137/12 

Rady Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków należy wprowadzić następujące zmiany:  

1) w § 4 ust. 4 skreślić pkt 3: 

 „3) Likwidacji na swój koszt instalacji, za pomocą, których odprowadzał ścieki do 

zbiorników bezodpływowych do czasu włączenia do sieci kanalizacyjnej”. 

 

2) skreślić §  6, ponieważ zawiera treść, która powtarza się w § 10 i która zawarta jest w 

ustawie:  

1. Wójt Gminy Brańsk może odciąć wodę lub zamknąć przyłączenie kanalizacyjne, jeżeli:   

1) Przyłącze wodociągowe lub przyłącze kanalizacyjne wykonano niezgodnie z 

przepisami prawa, 

2) Odbiorca/Usługobiorca usług nie uiścił opłaty za pełne dwa okresy obrachunkowe 

następujące po otrzymaniu upomnienia w sprawie uregulowania zaległej zapłaty. 

3) Został stwierdzony nielegalny pobór wody lub nielegalne odprowadzanie ścieków 

tj. bez zawarcia  pisemnej umowy, jak również przy celowo uszkodzonych albo 

pominiętych wodomierzach lub urządzeniach pomiarowych.  

4) W przypadku rozwiązania umowy przez Odbiorcę/Usługobiorcę. 

2. W przypadku odcięcia przez Wójta Gminy Brańsk dostawy wody z przyczyn 

określonych w ust. 1 pkt. 2 Wójt Gminy Brańsk jest zobowiązany do równoczesnego 

udostępnienia zastępczego punktu poboru wody i poinformowania o możliwości 

korzystania z tego punktu, 

3. O zamiarze odcięcia dostawy wody oraz o miejscach i sposobie udostępnienia 

zastępczych punktów poboru wody Wójt Gminy Brańsk  zawiadamia powiatowego 

inspektora sanitarnego, oraz odbiorcę usług co najmniej na 20 dni przed planowanym 

terminem odcięcia dostawy wody lub zamknięcia przyłącza kanalizacyjnego.  

 

3)  w § 10 ust. 1 skreślić pkt 5. „W przypadku rozwiązania umowy przez 

Odbiorcę/Usługobiorcę”.  

 



Pozostałe zapisy w w/w uchwale pozostawić bez zmian. 

 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/151/13 zmieniającą 

uchwałę w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków./uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/.  

 

Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok 

   Sekretarz Gminy Pan Wojciech Łukasz Jakubowski poinformował, że w Gminnym Programie 

Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi w Rozdziale VIII „Zasady wynagradzania członków 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” w ust.1 należy skreślić ostatni 

odnośnik o treści: „dodatkowe gratyfikacje dla członków Komisji”, ponieważ ustawa o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi nie przewiduje dla członków komisji 

dodatkowych gratyfikacji, ponadto zmienia się załącznik do Programu poprzez dodanie 

niewykorzystanych środków finansowych z ubiegłego roku z przeznaczeniem ich na Finansowanie 

lub dofinansowanie przedsięwzięć związanych z profilaktyką antyalkoholową (działania sportowo - 

edukacyjne w szkołach, dofinansowanie wydawania gazetki gminnej „Gminne Echa”, zakup i realizacja 

programów profilaktycznych w tym autorskich programów profilaktycznych w szkołach GOUK, świetlicach 

wiejskich lub remizach strażackich.   

 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/152/13 o zmianie 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2013 rok /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.13 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty 

targowej. 

   Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały, w uzasadnieniu 

poinformowała, że projekt zawiera zmiany na które uwagę zwróciła Regionalna Izba 

Obrachunkowa, natomiast realizacja uchwały o opłacie targowej nigdy nie dojdzie do skutku bo 

gmina nie posiada targowiska ale istnieje obowiązek podjęcia takiej uchwały. W związku z 

powyższym zwróciła się do Rady o podjęcie zmian do uchwały o opłacie targowej. 

 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/153/13 zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia opłaty targowej. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.14 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty od posiadania 

psów na 2013 rok. 

   Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały, w uzasadnieniu 

poinformowała, że również ta uchwała zawiera zmiany, na które uwagę zwróciła Regionalna Izba 

Obrachunkowa. Jest to uchwała, której nie było realizacji w 2012 roku, ponieważ nikt nie zgłosił 

obowiązku podatkowego, ale uchwałę należy podjąć. 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/154/13 zmieniającą 

uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów na 2013 rok. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/.  

 

Ad.15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok 
Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały odczyta, ponieważ 

projekt przesłany radnym trochę się zmieni, dlatego że doszły nowe dochody w postaci dotacji z 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego i Pan Wójt proponuje, aby to przyjąć w projekcie uchwały. 



Natomiast każda zmiana w jednym miejscu, wprowadza zmiany w każdym załączniku do uchwały  

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1  

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 2030 na podstawie 

pisma  Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotacje celową na realizację własnych 

zadań bieżących gmin o kwotę 13.000 zł z przeznaczeniem na wykonywanie programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002  

– Gospodarka odpadami § 2700 w wyniku zwiększenia dotacji z WFOŚiGW na realizację zadania 

„Usuwanie wyrobów zawierających azbest” zwiększono dochody z tego tytułu  

o kwotę 15.046 zł. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2707 w wyniku dofinansowania ze środków unijnych 

realizacji zadania „Remont świetlic wiejskich w Puchałach Starych i Brzeźnicy” zwiększono 

dochody z tego tytułu o kwotę 49.000 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz.01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi § 6297 zmniejszono dochody z tytułu zmiany dofinansowania ze środków 

unijnych realizacji zadania „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy 

Brańsk” o kwotę 1.097.620 zł gdyż rozliczenie finansowe zadania z umowy z Urzędem 

Marszałkowskim i refundacja poniesionych wydatków nastąpi w I kwartale 2014 roku. 

W roku 2013 wydatki na to zadanie zostaną sfinansowane pożyczką na wyprzedzające 

finansowanie. 

Do załącznika Nr 2  

W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami § 4480 zwiększono wydatki na opłatę podatku od nieruchomości  

o kwotę 3.000 zł w wyniku przekazania budynków po byłych punktach skupu mleka. 

W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71004 – Plany zagospodarowania 

przestrzennego § 4170 zwiększono wydatki na sporządzenie zmian miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy oraz sporządzenie zmian studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy o kwotę 33.600 zł w wyniku zmiany umowy 

na wykonanie tego zadania i terminu rozliczenia finansowego. 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu) § 6050 zwiększono wydatki na zakup materiałów o kwotę 15.000 zł dla 

realizacji zadania pn.: „Zmiana sposobu użytkowania poddasza budynku Urzędu Gminy” 

polegające na ulepszeniach skutkujących wzrostem wartości początkowej budynku. 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne § 4300 zwiększono wydatki na sporządzenie projektu modernizacji 

budynku remizy OSP w Glinniku o kwotę 4.000 zł. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – szkoły podstawowe § 4210 

zwiększono wydatki w Szkole Podstawowej w Domanowie z pozostałości środków 

niewykorzystanych w roku ubiegłym na zakup ogrodzenia przy Szkole Filialnej w Świrydach o 

kwotę 7.838 zł. 

W rozdz. 80110 – Gimnazja w § 4210 zwiększono wydatki z pozostałości środków 

niewykorzystanych w roku 2012 na zakup materiałów do remontu w Gimnazjum Publicznym w 

Glinniku o kwotę 650 zł i w Gimnazjum Publicznym w Oleksinie o kwotę 7.600 zł  

– zadania rozpoczęte a niezakończone w roku ubiegłym. 

W dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85154 – przeciwdziałania alkoholizmowi   
w związku z powstałą różnicą pomiędzy wpływem środków za wydane zezwolenia na sprzedaż 

alkoholu i wykonaniem wydatków w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi zwiększono wydatki 

na zadania przeciwdziałające alkoholizmowi w  § 4300 na finansowanie i dofinansowanie 

przedsięwzięć związanych z profilaktyką antyalkoholową o kwotę 5.551 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 3110 na podstawie 



pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono wydatki na realizację programu „ Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” o kwotę 13.000 zł oraz  zmniejszono wydatki na dożywianie 

uczniów o kwotę 4.200 zł jednocześnie w § 4210 zwiększono wydatki na utworzenie punktu 

wydawania posiłków w Szkole Filialnej w Chojewie o kwotę 3.000 zł  

i na doposażenie stołówki szkolnej i przedszkolnej w Szkole Podstawowej w Domanowie  

o kwotę 1.200 zł. 

 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002  

- Gospodarka odpadami § 4300 zwiększono wydatki na usuwanie wyrobów zawierających azbest 

o kwotę 15.046 zł i na wykonanie monitoringu składowiska odpadów w Domanowie  

o kwotę 2.300 zł. 

W  rozdz. 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej § 6060  przyjęto do realizacji zadanie 

„Zakup ciągnika” w wyniku czego zwiększono wydatki na ten cel o kwotę 190.000 zł z 

pozostałości środków z roku ubiegłego. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2480 zmniejszono dotację na bieżącą działalność dla 

Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury w Kalnicy o kwotę 57.000 zł, a zwiększono dotację 

w § 2489 w kwocie 91.000 zł jako udział własny dla zadania pn.: „Remont świetlic wiejskich w 

Puchałach Starych i Brzeźnicy” gdyż zadanie to będzie realizowane przy udziale środków unijnych 

z Programu Odnowy Obszarów Wiejskich i w § 2487 o kwotę 49.000 zł jako udział środków 

unijnych. Wartość zadania 140.000 zł. 

 

   Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie poprawek do 

projektu uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki 

przyjęła.  Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie całej uchwały w sprawie zmian w 

budżecie na 2013 rok łącznie z przyjętymi  poprawkami. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych 

-0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/155/12 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2013 rok /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.16 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Brańsk. (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 

ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech 

Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy) 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych ze skargą, następnie odczytał projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ sprawa ciągnie się od dłuższego czasu jest to typowy konflikt 

i nieporozumienia rodzinne z lat 70-tych-80-tych, kiedy Prezydium Powiatowej Rady Narodowej 

wydało Akt Własności dla B. K., i funkcjonował Urząd Miasta i Gminy w Brańsku, jako 

administracja państwowa. Problem jest poważny rodzinny tylko na drodze postępowania Sądowego 

Ci Państwo powinni swoje sprawy rozwiązywać. W pewnym czasie rodzina K. poprzez związek 

małżeński powiązała się z rodziną J., dlatego raz się mówi K. raz J. ale już nieraz Państwu 

mówiłem u mnie nie ma pojęcia „rodzina, kolega, radny, sołtys i każda inna osoba”, uważam, że 

wszyscy jesteśmy na równi w stosunku do prawa i mamy postępować zgodnie z prawem. Mówienie 

tego typu, że Wójt przeszkadza zamiast pomagać, bo to jest rodzina, jest po prostu 

nieporozumieniem. W urzędzie wszyscy jesteśmy interesantami a nie rodziną i zgodnie z 

przepisami mamy funkcjonować. Jeżeli ktoś się przyznaje do znajomości, rodziny to staram się od 

tej osoby więcej wymagać niż od osoby obcej.  Uważam, że urząd wykazał dużo dobrej woli, bo 

były różne podchody z jednej i drugiej strony a my dla wszystkich staramy się być „równi”. 

Uważam, że ta skarga jest w całości bezzasadna a tym bardziej, że choć ciągłość władzy jest i za 

poprzedników w pewien sposób odpowiadam, niestety fakty są takie, że nadano tytuł własności, 

przekazano gospodarstwo dla Państwa K. nie sprawdzając, co przejmują, że tam jednej działki nie 



było. Na dzisiaj gmina stara się dla wszystkich pomagać, stara się służyć, natomiast nie zawsze 

wszystkich da się zadowolić”. 

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/156/13 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/.  

Ad.17 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Brańsk. (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 

ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech 

Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy)  

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych ze skargą, następnie odczytał projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ sprawa jest ciekawa, Pan skarżący również jest ciekawą 

osobą, w okolicach wsi S. jest osobą dobrze znaną, miał problemy z prawem, rodziną, z mamą 

swoją, która już nie żyje. W wyniku jednej ze spraw Sąd nakazał skarżącemu opróżnić mieszkanie, 

które zajmował z rodziną, wskazał też, aby gmina przekazała lokal socjalny z chwilą kiedy będzie 

posiadała. Skarżący może przebywać w dotychczasowym miejscu zamieszkania.  W odpowiedzi na 

pismo wnioskodawcy o wskazanie lokalu socjalnego gmina odpowiedziała, że takiego lokalu na 

dzień dzisiejszy nie ma, a Pan S. został wpisany na listę osób oczekujących. W chwili obecnej 

Skarżący przebywa w Areszcie Śledczym i pisze do Starostwa, że jego sprawa nie została 

rozpatrzona, co rozumie przez to, że nie otrzymał lokalu. Natomiast sprawa Skarżącego została 

rozpatrzona, w stosownym czasie otrzymał odpowiedzi, został wpisany na listę o przydział lokalu 

socjalnego. Czasy są, coraz trudniejsze ( są różnego rodzaju nieporozumienia rodzinne) takich osób 

z problemami lokalowymi może pojawić się więcej i w przyszłości jakieś pomieszczenie ( może po 

punkcie skupu mleka) trzeba będzie zagospodarować”.  

Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/157/13 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/.  

Ad.18 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2013-2016 

Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy wyjaśniła, dlaczego ten punkt znalazł się w porządku 

sesji mówiąc – „ zmieniły się przepisy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej, w 

rozporządzeniu Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013r. w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej jednostki samorządu terytorialnego mówi się , że zmienia się cały układ WPF i tą 

prognozę, którą przyjęliśmy 28 grudnia  2012 roku należy dostosować do tego nowego układu w 

terminie do końca marca br. Ustaliliśmy z Panem Wójtem, że może do końca marca nie będzie 

planowana sesja a skoro jest dzisiaj to wprowadzamy ją wcześniej aby dokonać poprawki. 

Następnie Skarbnik  przedstawiła zmiany w stosunku do uchwały, która była wcześniej podjęta: 

Objaśnienia  

           do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata  2013-2016 

1. Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk  

na lata  2012-2016  polegają na dostosowaniu tegoż załącznika do wytycznych zawartych w 

rozporządzeniu Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 r.  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego  

( Dz. U. z 2013 r. poz. 86) oraz na przesunięciu na 2014 rok spłaty rat kapitałowych 

pożyczki zaciągniętej na wyprzedzające finansowanie zadania  

pn.: „ Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk” gdyż środki 

pochodzące z budżetu Unii Europejskiej na realizację tego zadania wpłyną dopiero w 2014 

r. 

2. Zmniejszeniu uległy dochody ogółem w roku 2013 o kwotę 1.020.574 zł  w tym dochody 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 77.046 zł, a dochody majątkowe uległy zmniejszeniu o 



kwotę 1.097.620 zł w wyniku braku wpływu środków w 2013 r. z budżetu Unii Europejskiej 

a wynika to z postanowień umowy zawartej z Urzędem Marszałkowskim. 

3. Zwiększeniu uległy wydatki ogółem w 2013 r. o kwotę 380.585 zł  w tym wydatki bieżące 

uległy zwiększeniu o kwotę 175.585 zł, a wydatki majątkowe uległy zwiększeniu o kwotę 

205.000 zł. 

4. Zmianie uległ wynik finansowy gdyż spłata zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie środkami pochodzącymi z budżetu Unii Europejskiej nastąpi po wpływie tych 

środków do budżetu gminy w 2014 r. 

  

Deficyt budżetowy w wysokości –   1 171 559,00 zł - zostanie pokryty: 

- przychodami pochodzącymi z zaciagnietej pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

działań finansowanych ze środków pochodzacych z budżetu Unii Europejskiej na zadanie 

pn.: „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków  na terenie Gminy Brańsk” w 

wysokości -   1 097 620,00 zł, nadwyżki budżetu z lat ubiegłych -  73.939,00 zł. 

 

Zmiany w załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata  2012-2016 polegają na dostosowaniu tegoż załącznika do wytycznych 

zawartych w rozporządzeniu Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 r. w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego ( Dz. U. z 2013 r. poz. 

86). 

  

   Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy wymagane 

przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

   

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVII/158/13 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-2016 /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.19 Rozpatrzenie projektu stanowiska Rady Gminy Brańsk w sprawie złożenia wniosku do 

Zarządu Województwa Podlaskiego o przyznanie Odznaki Honorowej Województwa 

Podlaskiego Panu Krzysztofowi Jaworowskiemu – Wójtowi Gminy Brańsk. 

 

   Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt stanowiska Rady Gminy z uzasadnieniem wniosku 

o przyznanie Odznaki w brzmieniu: 

Pan Krzysztof Jaworowski jest związany z samorządem terytorialnym od momentu jego odrodzenia 

w 1990 roku.  W latach 1990-1991   był Burmistrzem  Miasta i Gminy Brańsk,     a od 1992 roku po 

rozdziale Miasta i Gminy Brańsk jest Wójtem Gminy Brańsk. W swojej działalności publicznej 

przez cały czas podejmuje i rozwija wiele inicjatyw w różnych dziedzinach, w szczególności: 

pielęgnowania tradycji narodowych, ochrony dóbr kultury, kultywowania lokalnych tradycji, 

pobudzania inicjatyw lokalnych. 

   Angażuje się osobiście i wiele troski oraz uwagi poświęca na to, aby były zadbane i odnowione 

pomniki, mogiły upamiętniające Miejsca Pamięci Narodowej, kapliczki i krzyże przydrożne, w 

szczególności mające wartość historyczną na terenie gminy. Swoją postawą pobudza mieszkańców 

do działania, aby miejsca, w których się znajdują świadczyły o umiłowaniu Ojczyzny, przywiązaniu 

do tradycji i szacunku dla przodków. Dzięki Jego zaangażowaniu w ostatnich latach zostały 

odnowione wszystkie pomniki z okresu II Wojny Światowej. Wójt Jaworowski był jednym z 

inicjatorów budowy pomnika żołnierzy AK w Kiersnowie. W roku 2012 włączył się w budowę 

pomnika upamiętniającego żołnierzy AK na kolonii „Zarośle” koło miejscowości Koszewo. 

   Od wielu lat organizuje uroczystości rocznicowe przy pomnikach - Miejscach Pamięci 

Narodowej. Do największych należą obchody przy pomniku żołnierzy poległych w Kampanii 

Wrześniowej 1939r. w bitwie pod Olszewem oraz przy pomniku mogile żołnierzy AK i NSZ 



poległych w walce z organami UB i KBW  znajdującym się na cmentarzu w Klichach. 

   Na te uroczystości przyjeżdżają kombatanci, uczestnicy tamtych wydarzeń oraz ich rodziny z 

całego kraju. Licznie biorą w nich udział mieszkańcy i młodzież, dla której jest to żywa lekcja 

historii. 

   Po raz pierwszy w dziejach gminy w 2009 roku Wójt był gospodarzem Wojewódzkich obchodów 

70 rocznicy Wybuchu II Wojny Światowej, podczas uroczystości rocznicowych w Olszewie oraz 

Domanowie.  Miały one  bardzo bogatą oprawę. Z tej okazji po raz pierwszy na tym terenie odbyły 

się pokazy kawaleryjskie. 

   Z inicjatywy Wójta większość szkół prowadzonych przez gminę ma za patronów wybitnych 

Polaków (Jana Pawła II, kard. Stefana Wyszyńskiego,  marszałka Józefa Piłsudskiego, por. Izydora 

Kołakowskiego), którzy są wzorami do naśladowania dla młodzieży uczącej się w tych szkołach. 

   Wójt Krzysztof Jaworowski pobudza, wspiera i i stwarza warunki dla rozwoju aktywności 

mieszkańców gminy. Dba o amatorskie zespoły ludowe „Mianka” i „Patoczanka”, które rozsławiają 

nasz region w całej Polsce., m.in. reprezentując województwo podlaskie na ogólnopolskich 

dożynkach. 

   Wieś Patoki przy wspólnym zaangażowaniu mieszkańców i Wójta zdobyła w 2012 roku tytuł 

„Najpiękniejszej Wsi Podlasia”. 

   Wójt dba również o ochronę i konserwacje zabytków. Odremontował budynek dworu 

drewnianego z drugiej połowy XVIII w. w Kalnicy, gdzie obecnie mieści się Gminny Ośrodek 

Upowszechniania Kultury. Zagospodarował teren wokół budynku na potrzeby rekreacji i sportu. 

Obecnie stanowi wizytówkę gminy. W Szmurłach odremontował drewniany budynek po byłej 

szkole, gdzie mieści się Izba Tradycji Regionalnej i Rolnictwa. Dzięki zaangażowaniu się Wójta 

mieszkańcy podarowali kilkadziesiąt eksponatów do Izby. Są to przedmioty i narzędzia używane na 

wsi podlaskiej na przełomie XIX i XX wieku. Zostały ocalone od zniszczenia i stanowią atrakcję 

dla młodych mieszkańców. 

   Dbając o zachowanie wartości środowiska kulturowego i przyrodniczego przy uwzględnieniu 

potrzeb przyszłych pokoleń oraz kształtowanie i utrzymanie ładu przestrzennego” z inicjatywy 

Wójta wybudowano Zbiornik Wodny „Otapy-Kiersnówek”. Miejsce to było „mokradłem” i 

nieużytkiem obecnie jest wizytówką gminy Brańsk, miejscem odpoczynku i rekreacji na łonie 

natury chętnie odwiedzanym przez mieszkańców nie tylko gminy Brańsk, ale także całej Polski. 

   Wójt upamiętnia miejsca historyczne m.in. „Uroczysko Kumat” gdzie według legendy wiosną 

1264 r. w okolicach Brańska książę krakowski i sandomierski Bolesław Wstydliwy stoczył bitwę z 

Jaćwingami dowodzonymi przez Komata (Kumata). 

   Na działania, które podejmuje, w dużej części przeznacza swój prywatny czas. Swoją postawa 

inspiruje mieszkańców gminy, a zwłaszcza młodzież szkolną do działania na rzecz swoich 

społeczności, do kultywowania lokalnych tradycji, do pielęgnowania tradycji narodowych.  

   Wójt Krzysztof Jaworowski cieszy się wielkim szacunkiem wśród mieszkańców gminy, czego 

wyrazem jest pełnienie funkcji Wójta już szóstą kadencję. Od początku działalności w samorządzie 

angażuje się w sprawy społeczne i gospodarcze Województwa Podlaskiego, a od powstania 

Powiatów aktywnie uczestniczy w rozwiązywaniu problemów społecznych i gospodarczych 

Powiatu Bielskiego. Rada Gminy Brańsk wnosi o przyznanie „Odznaki Honorowej Województwa 

Podlaskiego” za całokształt działań na rzecz lokalnej społeczności i na rzecz Województwa 

Podlaskiego.  

Kończąc Przewodniczący Rady powiedział – „ to jest jedyny wójt w okolicy, który od powstania 

samorządu cały czas jest na stanowisku. Z okazji 500-lecia Województwa Podlaskiego, byłoby dla 

nas też honorem gdyby Nasz Wójt dostał to odznaczenie. Proszę o przyjęcie przez Radę 

powyższego stanowiska”. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Stanowiska. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Stanowisko Nr XVII/5/2013 Rady 

Gminy Brańsk w sprawie złożenia wniosku do Zarządu Województwa Podlaskiego o przyznanie 

Odznaki Honorowej Województwa Podlaskiego./Stanowisko stanowi załącznik do protokołu/.  

Ad.20 Pani Monika Falkowska przedstawiła Raport Okresowy z Realizacji Programu Usuwania 



Azbestu i Wyrobów Zawierających Azbest z Terenu Gminy Brańsk za lata 2011-2012. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego Raportu. 

Ad.21  Pan Franciszek Gawina Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z 

działalności Komisji za 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Brańsk za 2012 rok. 

 

Ad.22 Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za 2012 rok. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Oświaty, Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2012 rok. 

 

Ad.23 Pan Wojciech Łukasz Jakubowski Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2012roku. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

Ad.24 Pani Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  

   Dodatkowo Pani Skarbnik poinformowała, że jeżeli w którejś grupie stopnia awansu zawodowego 

nauczyciele nie osiągną średniego wynagrodzenia zgodnie z art.30 ust.3 Karty Nauczyciela Wójt 

musi wypłacić dodatek uzupełniający. Z roku na rok ta wypłata się zwiększa. W roku 2010 gmina 

wypłaciła dodatki na kwotę 36.331,69zł,  w roku 2011 - 47.956,95zł, w roku 2012 -99.195,47zł. są 

to kwoty łącznie z pochodnymi. W kwocie 99.195,47 za rok 2012 składki ZUS stanowiły kwotę 

14.344,78zł , składki na Fundusz Pracy 1.867,48zł. 

Reasumując, każdy nauczyciel powinien otrzymać średnie wynagrodzenie. W naszej gminie nie 

otrzymali ponieważ:  

 niekorzystny wpływ na wielkość tego dodatku mają urlopy dla poratowania zdrowia. 7 

nauczycieli w gminie korzystało z tego urlopu. Taki nauczyciel liczy się do średniorocznej 

liczby zatrudnienia, a na jego miejsce trzeba było zatrudnić kolejną osobę, 

 drugi argument polega na tym, że zawierane są odrębne umowy na przedmioty artystyczne. 

Aby uczyć takiego przedmiotu nauczyciel musi mieć odpowiednie kwalifikacje. Jeżeli 

wśród kadry takiego nauczyciela nie ma (a dla polonistki nie można dać nauczania 

przedmiotu artystycznego) wówczas zatrudniany jest nauczyciel z zewnątrz na część etatu a 

liczy się do etatów ogółem.  

 trzecią przyczyną jest to, że nauczyciele mają coraz mniej godzin ponadwymiarowych:  

- w roku 2010 za godziny ponadwymiarowe wypłacono kwotę 181.937zł 

- w roku 2011 kwotę 148.250,68zł 

- w roku 2012 kwotę 90.864,24zł 

W poszczególnych szkołach wypłata dodatku uzupełniającego kształtowała się następująco: 

- SP Holonki – 35.260,28zł ( w Holonkach były wypłacone odprawy nauczycielom, co korzystnie 

wpłynęło na wypłatę dodatku uzupełniającego, gdyż nauczyciel 

otrzymał zwiększone wynagrodzenie) 

- SP Domanowo – 22.598,13zł 



- SP Mień – 9.953,63zł 

- PG w Oleksinie – 16.394zł 

- PG w Glinniku 13.295zł  

Ponadto w szkołach w Holonki i Domanowo realizowany jest Projekt „Edukacja dzieci naszą 

przyszłością, zatrudnieni są nauczyciele, którzy również nie osiągnęli średniorocznych 

wynagrodzeń. Da nich wypłacono również dodatki uzupełniające w SP w Holonkach na kwotę 

1.039,99zł i w SP w Domanowie na kwotę 653,81zł. 

Przewodniczący Rady Pan Feliks Wróblewski zapytał czy wypłatę dodatków uzupełniających 

gmina ma refundowaną w postaci subwencji?  

Odpowiedziała Pani Skarbnik, że wypłacone dodatki nie są refundowane. 

   Na pytanie, kto wydaje opinię dla nauczyciela chcącego skorzystać z urlopu dla poratowania 

zdrowia, Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie wydaje lekarz orzecznik, tylko może lekarz rodzinny. 

Ad.25 Pan Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy przedstawił sprawozdanie realizacji 

Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego za rok 2012. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

Ad.26  Pan Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania w roku 

2012 Uchwały Nr XXIV/202/2010 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010 r. w sprawie 

określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad.27 Pan Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał Rady 

Gminy Brańsk za II półrocze 2012 roku. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad.28 Interpelacje i wnioski radnych. 

Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad.29 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

Ad.30 Sprawy różne: 

 Radny Sylwester Bobel zapytał, na jakim etapie jest sprawa budowy oczyszczalni ścieków i 

„solarów”? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ w sprawie oczyszczalni jest ogłoszony przetarg do 28 

lutego br termin składania ofert. Jest duże zainteresowanie ze strony oferentów. Planowane 

jest wykonanie 120 szt. oczyszczalni +10%. To dziesięć procent przewidujemy na wypadek 

gdyby ktoś z mieszkańców budował dom i oddawał do użytku, aby nie musiał długo czekać. 

Pozostałe oczyszczalnie planujemy wykonać w przyszłym roku. Natomiast, co do „solarów” 

na budynkach prywatnych temat jest trudniejszy. Wniosek gminy przeszedł ocenę formalną 

został poddany dalszej ocenie, ale z informacji, jakie do urzędu docierają wiemy, że 

pierwszeństwo będą miały wnioski gmin gdzie występuje „Natura 2000”. W przyszłym roku 

planowane są jeszcze dwa rozdania środków wówczas może się „załapiemy”. 

 Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy poinformował, że Ministerstwo 

Administracji i Cyfryzacji przeprowadziło badania na temat powiatów i gmin. Z badań 

wynika, że na ponad 300 powiatów - 70 powiatów nie spełnia założeń reformy z 1998 roku  



(1 powiat to 50 tys. mieszkańców i co najmniej 5 gmin). Sporządzono raport, co do 

funkcjonowania gmin, z którego wynika im mniejsza gmina, tym wyższe koszty 

funkcjonowania. Już rozpoczęła się dyskusja o łączeniu małych gmin. Mówi się, że gmina 

poniżej 3 tys. mieszkańców nie ma racji bytu. W tej chwili mówi się o dobrowolnym 

łączeniu i są zachęty finansowe, że będzie zwiększony o 5% przez 5 lat podatek z PIT-ów, a 

jeżeli dochody gminy są mniejsze od średniej krajowej, podatek będzie zwiększony do 10% 

przez 5 lat a później wszystko wróci do normy. Jeżeli dwie gminy zechcą się połączyć to w 

takiej gminie wyznacza się pełnomocnika, który ma dostosować prawo, urzędy, jednostki, 

jednoosobowo do funkcjonowania już gmin połączonych. 

 Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc, że przepisy na pewno wejdą w życie, bo polityka w tym 

kierunku zmierza.  

Następnie dodał, że na terenie gminy jest prowadzona kompleksowa kontrola, która jest 

planowana raz na 4 lata z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Kontrola, która 

może skontrolować wszystko bardzo szczegółowo ( podatki, wpływy, regulaminy 

organizacyjne, przetargi, zakupy, pobory, diety radnych itp.) 

 Wójt Gminy przypomniał, że zbliża się okres wiosenny i należy zadbać o spływ wód, gdzie 

trzeba przepusty udrożnić lub mostek poprawić. Przypomniał również, że wchodzi w życie 

ustawa „śmieciowa”. Pracownicy urzędu jeżdżą po terenie i przekazują deklaracje, różne 

informacje o zasadach odbierania odpadów. Jak zafunkcjonuje to wszystko od 1 lipca to nikt 

nie wie, bo są już w Sejmie zmiany do tej ustawy i na pewno będzie się jeszcze zmieniać. 

Być może Rada Gminy do ustawy też jeszcze wróci i do tych cen które ustaliła, gdyż 

ostateczna cena wyjdzie po przetargu, być może też zostanie cena zróżnicowana dla rodzin 

wieloosobowych.  

 Na koniec Wójt życzył wszystkim zdrowych wesołych Świąt Wielkanocnych, przeżyć 

religijnych. 

Ad.31 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 13
00 

zamknął 

obrady  XVII sesji Rady Gminy.  

 

 Obrady zakończyły się  modlitwą „Któryś za nas cierpiał rany... ” 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


